中文核心期刊

中国科技核心期刊

1SSN1001-8123 2016 **10**期

# 内类研究



ISSN 1001-8123





中国肉类食品综合研究中心 CHINA MEAT RESEARCH CENTER

### 目 次 CONTENTS

## MEAT肉类研究ARCH

刊号: ISSN 1001-8123 (国际标准刊号) CN 11-2682/TS (国内统一刊号)

2016年第10期 总第212期 No.10 2016 Total No.212

#### 『基础研究』Basic Research

#### 鲟鱼片烟熏工艺优化及风味物质分析

Optimization of Processing Conditions for Production of Smoked Sturgeon

Fillets and Its Flavor Compounds LIN Jia et al.

#### 大豆分离蛋白对调理重组牛肉品质特性的影响

李龙祥 07

林 佳 01

Effect of Soy Protein Isolate on Quality Characteristics of Ready-to-Eat

Restructured Beef Products LI Longxiang et al.

#### 不同提取方式和烘干对鹿肉脂肪酸的影响

**金春爱** 13

Effects of Different Extraction Methods and Drying on Fatty Acids in Venison

JIN Chun'ai et al.

#### 『加工工艺』Processing Technology

#### 无磷钠盐对冷冻调理牛排品质的影响

李雪蕊 18

Effects of Non-Phosphate Sodium Salts to the Quality of Frozen Prepared Steaks

LI Xuerui et al.

#### 泡椒牛百叶加工工艺优化及其挥发性风味成分分析

刘奕琳 23

Optimization of Processing Conditions for the Production of Bovine Omasum with

Pickled Peppers and Analysis of Its Volatile Compounds

LIU Yilin et al.

#### 『分析检测』Analysis & Detection

#### 液相色谱串联质谱法快速测定猪肉中克伦特罗残留量

张 艳 30

Fast Determination of Residual Clenbuterol in Pork by Liquid Chromatography with

Tandem Mass Spectrometry

ZHANG Yan et al.

#### 『专题论述』Reviews

#### 壳聚糖的保鲜机制及其在肉与肉类制品保鲜中应用的研究进展

陈佳新 35

Preservative Mechanism of Chitosan and Its Application in Meat Products

CHEN Jiaxin et al.

#### 肌球蛋白高压凝胶机理的研究进展

薛思雯 40

Progress in Understanding the Mechanism of the High Pressure-Induced Gelation of Myosin

XUE Siwen et al.

#### 肉制品中亚硝酸盐替代物应用研究进展

张素燕 45

A Review of the Application of Nitrite Substitutes in Meat Products

ZHANG Suyan et al.

#### 从"僵尸肉"事件谈肉制品安全风险管理

张 秋 49

Reflection on Meat Product Risk Information and Food Safety Regulation in the

Aftermath of 'Zombie Meat' Scandal

ZHANG Qiu et al.